

中央研究院近代史研究所
2024 年「博士候選人培育計畫」申請須知
(依中研院人文社會科學博士候選人培育計畫辦理)

一、申請資格：

- (1) 國內外大學人文社會科學相關學系已修完課程並取得博士候選人資格之研究生，其研究主題與本所研究範疇相關，且計畫至本所從事論文撰寫工作者。(限於法令，本計畫尚未開放中國大陸籍研究生申請。)
- (2) 申請及獎助期間皆須具有學籍。
- (3) 申請者限未兼職之研究生。
- (4) 每一申請人僅能擇一研究所申請，請勿一案多投。

二、補助期間：

- (1) 一年為期(2024 年 7 月 1 日至 2025 年 6 月 30 日)。
- (2) 獲獎助之博士候選人須於獎助期滿結束前十天，提出獎助期間之學習心得及博士論文撰寫進度。

三、應備資料：

- (1) 近史所申請表(請先徵求本所指導教授同意後再填寫；請至本所網站下載，勿使用本院表格)
- (2) 就讀學校或系所開立之博士候選人資格證明(正本)
- (3) 博士班歷年成績單(正本)
- (4) 履歷
- (5) 著作目錄
- (6) 研究計畫書(10 頁以內，含參考著作目錄；中文或英文書寫皆可。)
- (7) 送審著作(不含翻譯作品)，最多三種(請擇一為代表作)，一式三份。(僅送審著作一式三份)
- (8) 所屬學校二位教授推薦信函(由推薦人逕 email 至本所聯絡人信箱)

四、申請辦法：

- (1) 應備資料請勿膠裝，並寄至：115201 台北市南港區研究院路二段 128 號 中央研究院近代史研究所秘書室黃玟擘小姐收。
- (2) 請另將履歷、著作目錄及研究計畫(PDF 檔)及申請表(word 檔) email 至本所聯絡人信箱。

五、本所受理截止期限：2024 年 2 月 20 日(以郵戳為憑)。

六、經費補助：

- (1) 每人每月支領新台幣 50,000 元獎勵金。
- (2) 支領期間不得重複領取他項補助(含工作酬金)，但不包含申請一次性之榮譽獎項(獎金)。

七、權利義務：

- (1) 申請案經本所及本院審核通過者，於獎助期間需有半數以上時間(即每週 2-3 天)在本所從事研究工作並簽到，並請定期提供研究進度供本所指導教授參考。
- (2) 本所提供研究室(以共用為原則)、圖書館及電腦室設備。
- (3) 其他未盡事宜，應遵從本所規定辦理。

八、聯絡人：黃玟擘小姐，電話：886-2-27898201，傳真：886-2-27898221，E-Mail: huangwenyeh@gate.sinica.edu.tw。

Information for Applicants

Institute of Modern History, Academia Sinica

2024 Fellowships for Doctoral Candidates in the Humanities and Social Sciences

(This information is compiled in accord with the guideline of Academia Sinica Fellowships for Doctoral Candidates in the Humanities and Social Sciences)

1. Requirements

- a) The program is open to both R.O.C. and non-R.O.C. citizens. Due to the regulations, PRC citizens are not eligible for this program.
- b) Both R.O.C. and non-R.O.C. applicants must be full-time graduate students enrolled in a humanities and social science program either at a local university or a recognized program at a foreign university.
- c) Applicants must have completed the course work in an approved program of study and passed the comprehensive examination for the doctoral degree. In addition, the research plan of the applicant must be compatible with current research directions of IMH, Academia Sinica.
- d) Applicants can only submit ONE application to ONE graduate program. Submission of a single application to multiple graduate programs is not allowed.

2. Term of Fellowship

- a) The fellowship will last for a one-year period (July 1, 2024 to June 30,2025).
- b) The stipend awarded Fellows is 50,000 NT dollars per month.
- c) Ten days prior to the end of the term of appointment, Fellows must submit a report describing the research completed.
- d) Fellows are not eligible to receive any further subsidy during their candidacy. This includes compensation from employment outside IMH.

3. Applications

- a) Completed Institute of Modern History's application form. (Please download the form from below, and do not use the Academia Sinica form)
- b) Official copies of graduate academic records.
- c) Research plan. (10 pages including references)
- d) Publications (3 works at most, 3copies of each)
- e) Curriculum vitae.
- f) Two letters of recommendation from the applicant's academic institution. (the letters should be sent to IMH by the recommending professors)

Applicants should send the above materials to:

Ms. Huang Wen Yeh, Secretariat

Institute of Modern History, Academia Sinica

128 Academia Sinica Road, Section 2

Taipei City, Nankang District 115201, TAIWAN

Please also email the curriculum vitae, research plan (in PDF format), and the application form (in Word format) to Ms. Huang.

4. **Deadline for applications**

February 20, 2024

5. **Rights and Obligations**

- a) Fellows must be at IMH engaging in research work for at least half of the fellowship funding period (at least 2 to 3 days a week). In addition, the applicant should provide periodic research progress reports to their IMH advisor.
- b) IMH will provide research offices (on a shared basis), library access, and use of the computer room.
- c) Other matters should be arranged according to the rules and regulations of the Institute.

6. **Contact Person at IMH**

Ms. Huang Wen Yeh

Tel.: 886-2-27898201

Fax: 886-2-27898221,

E-mail: huangwenyeh@gate.sinica.edu.tw